
Lekcia: Ž 29                                                                                               Kázeň: Jn 11, 45-52

Bratia a sestry,
v  11.  kapitole  sa  píše,  že  Pán  Ježiš  vzkriesil  z  mŕtvych  Lazára.  V  evanjeliách

nachádzame viacero správ o tom, ako Pán Ježiš uzdravoval, ale iba zopár správ o tom, že
niekomu vrátil život. Príbeh o Lazárovi je z nich pravdepodobne najznámejší. Reakcie na
Ježišovo zázračné konanie boli rôzne. 

Už viackrát  som v kázni  spomínal,  že  zázraky  vieru  nevytvárajú.  Sú  ľudia,  ktorí
tvrdia, že by aj verili v Boha, ale to by musel najprv urobiť niečo, čím by ich presvedčil. No
aj keby Boh urobil  zázrak,  potom reakcia dotyčného žiadateľa dôkazu by bola všetkým
iným len nie živou skutočnou vierou. Viera nestojí na dôkaze. Viera je spoľahnutie sa na to,
čo nevidíme a ani nemôžeme dokázať. Aký mocnejší čin by mohol vykonať Ježiš, než vrátiť
niekomu život? Ježiš to urobil  a bolo to znamením, že prichádza od Boha a predsa nie
všetci, ktorí to videli, uverili. Viera je vnútorné prijatie Božieho slova ako je nám podané v
Biblii. Viera je spoľahnutie sa na Boha a plné odovzdanie sa Bohu. Kto chce uveriť, až
potom ako mu to bude dokázané alebo potvrdené, pravdepodobne nikdy neuverí. 

V  Biblii  máme  jeden  príbeh,  ktorý  to  dobre  vystihuje.  Mám  na  mysli  príbeh  o
neveriacom Tomášovi.  Myslím si,  že ho všetci  dobre poznáme, a tak ho len v krátkosti
zhrniem.  Tomáš  povedal,  že  neuverí,  kým  sa  nedotkne  Ježišových  rán.  Bolo  mu  to
umožnené, ale to neznamená, že Boh sa potrebuje človeku ukázať. Ježiš potom povedal:
„blahoslavení,  ktorí  nevideli,  a  predsa  uverili.“(20,  29)  Je  to  napísané  v  predposlednej
kapitole Evanjelia podľa Jána a v závere danej kapitoly sa ešte píše: „Ešte mnoho iných
znamení učinil Ježiš pred svojimi učeníkmi, ktoré nie sú napísané v tejto knihe. Ale toto je
napísané, aby ste verili, že Ježiš je Kristus, Syn Boží, a - veriac - aby ste mali život v Jeho
mene.“(20, 30 a 31) Máme napísané Božie slovo, preto aby sme verili v Ježiša, a tak boli
zachránení. 

Ani  vzkriesenie  mŕtveho  nevyvolalo  v  srdciach  všetkých,  ktorí  to  videli,  vieru.
Niektorí  išli  žalovať farizejom a to čo sa  dialo potom je až nepochopiteľné.  Farizeji  si
uvedomovali,  že  Ježiš  činí  znamenia,  ktoré  môže  činiť  iba  Boh  a  predsa  o  všetkom
rozmýšľajú  iba  politicky.  Ježiša  treba  zastaviť,  aby  si  mocný  Rím nevysvetlil  Ježišovo
konanie  zle  a  vojenskou  silou  nepritlačil  na  židovskú  oblasť.  Farizeji,  náboženský
predstavitelia, boli rozhodnutí zabrániť tomu, aby ľudia uverili v Ježiša. Hovorí sa, že pod
lampou býva najväčšia tma a presne to  platí  o farizejoch – mali  pred sebou Mesiáša a
nielenže v Neho neuverili oni sami, ale aj iným bránili. 
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Veľkňaz Kaifáš vtedy povedal:  ...lepšie, keď jeden človek umrie za ľud a nezomrie
celý národ.  (50. v.) Bez toho, že by to vedel alebo chcel vyslovil  veľkú pravdu. Kaifáš
premýšľal  politicky  a  striktne  matematicky.  Je  lepšie  obetovať  jedného a  tak  zachrániť
mnohých. Ježiša pokladal za obyčajného človeka, nejakého charizmatického vodcu, ktorý
bol pre neho hrozbou, pretože by mohol byť tou hybnou pákou, ktorá povedie k vzbure voči
Rímu a to by skončilo hroznou katastrofou. To, čoho sa Kaifáš obával, sa aj skutočne stalo.
Nie však v súvislosti s Ježišom, ale až o necelých 40 rokov po Ježišovom nanebovstúpení. Z
dejín  vieme,  že  v  roku  70  bol  jeruzalemský  chrám Rimanmi  zničení.  Bol  to  dôsledok
vzbury, ktorá vtedy vypukla. Židia sa vzbúrili proti Rímu a cisár dal toto povstanie potlačiť.
Určite ste už počuli o múre nárekov v Jeruzaleme. Je to smutný pozostatok vtedy slávneho
chrámu. 

Pán Ježiš však nebol iba človek a nikdy nebolo Jeho cieľom viesť nejaké pozemské
povstanie; bojovať telesný boj. Ježiš prišiel na svet, aby zomrel na kríži a nielen za jeden
národ, ale za všetky rozptýlené deti Božie. (52. v.) Ježiš prišiel na svet kvôli nám. Veríme vo
všemohúceho Boha, ktorý si  aj  to zlé,  čo človek zamýšľa, môže použiť pre dobrý cieľ.
Kaifáš povedal pravdu, ale na Ježišovi mu nezáležalo. Nehľadal pravdu a nechcel prijať
Ježiša. 

V Evanjeliu podľa Jána je viackrát napísané, že Ježiša chceli zajať a usmrtiť. Kaifáš si
nakoniec mohol myslieť, ako dobre to vymyslel, ale za jeho plánom stál Boží plán. Pánu
Bohu na Jeho ľude záleží a dáva sám seba v obeť za hriech. Kaifáš chcel obetovať niekoho
iného, ale Boh obetoval seba! Kaifáš hovoril, že mu na jeho ľude záleží, ale Ježiš je Ten,
ktorý išiel na kríž a nielen za niekoho, ale za všetkých!    

Bratia a sestry, veríme v Ježiša ukrižovaného a vzkrieseného. Veríme v Toho, ktorý
nekul plány na získanie moci a popularity, neplánoval násilnú vzburu, ale sám seba dal, aby
sme v Ňom mali život večný. Tomu veríme! Nevideli sme žiadne znamenia, ale dotklo sa
nás Božie slovo – posolstvo o tom, že Ježiš za nás zomieral. Sme v Božích rukách a aj zlé
ľudské úmysly, môžu byť Božím zásahom použité k záchrane. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Galatským v 3. k.: 
„Lebo vierou ste všetci  synovia Boží v Kristovi Ježišovi. Veď ktorí ste boli pokrstení v
Krista, Krista ste si obliekli. Nie je ani Žid ani Grék, nie je ani otrok ani slobodný, nie je ani
muž,  ani  žena,  lebo všetci  jedno ste  v Kristovi  Ježišovi.  A ak ste  Kristovi,  ste  potomci
Abrahámovi, dedičia podľa zasľúbenia.“
Milosť nášho Pána, Ježiša Krista a láska Božia, dar a účastenstvo Ducha Svätého, nech je a
zostáva s nami všetkými odteraz až naveky. Amen.
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